
    

 

 
 

Z Á P I S 
  

 z jednání kolegia děkana a porady 
vedoucích kateder 

             dne 8. února 2012 
 
 
Přítomni: 

 
 
dr. Trojovský, dr. Musílek, doc. Tůma, dr. Kříž, doc. Musílek, dr. Kühnová, doc. Malíř, 
prof. Bílek, dr. Hubálovský, Ing. Kostrová, H. Čejková, I. Lankašová 

  

Omluveni: prof. Slabý, doc. Kostra, prof. Milková 
 
 

Program: 1) Informace z kolegia rektora 
2) Specifický výzkum 
3) Výstavba budovy PřF 
4) Erasmus, projekty EU 
5) Informace z postupu projektu „Přifino“ 
6) Financování VVŠ, příprava rozpočtu 
7) Různé 

 

 

Pan děkan přivítal přítomné. 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora 

 Dohoda o přestupu studentů – bylo dosaženo shody všech účastníků, podpis se uskuteč-

ní v řádu dnů. 

 Harmonogram hodnocení základních činností je hotov za všechny součásti a zveřejněn 

na webových stránkách. 

 prof. Slabý na kolegiu rektora seznámil s velikostí a počtem získaných modifikovaných 

bodů RIV, podílem jednotlivých součástí UHK na dotaci a přidělenými částkami na speci-

fický a institucionální výzkum UHK v roce 2012. Dále konstatoval, že je nutno 

aktualizovat složení vědecké redakce nakladatelství Gaudeamus, dále seznámil 

s procesy, jakými bude na UHK řešena příprava bilaterálních smluv v případě, že půjde 

o smlouvu fakultní. Oznámil přerozdělení prostředků v rámci programu Erasmus.  15 

měsíců na studijní pobyty Erasmus 2011/2012 přidělené původně PřF bylo přerozděleno 

mezi ostatní fakulty. Seznámil s připravovanými mezinárodními smlouvami. 

 doc. Musilová shrnula aktivity jednotlivých součástí UHK pro žáky ZŠ a studenty SŠ, při-

čemž vyzdvihla velmi dobré výsledky workshopů na PřF a FF. Celkově je však počet 

aktivit stále nedostatečný. Pozitivní ohlas má i Science Café, které spolupořádá PřF. 

Dr. Kříž dodal, že v rekapitulaci paní prorektorky chybí, že studenti 1. soukromého jazy-

kového gymnázia chodí pravidelně do laboratoří katedry fyziky, a oznámil, že 11. března 



proběhne fyzikální přednáška na GJKT a bylo by ji možno spojit s „náborovou akcí na 

PřF“. Dále pan děkan požádal katedry o domluvu na katedrách s tím, že by byla uspořá-

dána o jarních prázdninách, konkrétně ve středu 22. 2. 2012, na PřF akce pro žáky ZŠ 

a studenty SŠ s pracovním názvem „Navštivte laboratoře na PřF UHK“. 

Katedra Název akce Hodina Zajišťuje Učebna 

Chemie Za tajemstvím ohně a dýmu 8:00-9:00 Dr. Dostálová 

Bc. Herrmannová 

LCH3 

Informatiky Programování robotů a šifrování 

tajných zpráv 

9:00-10:00 Dr. Musílek 

dr. Hubálovský 

C4 

Fyziky Fyzikální divadlo 10:00-11:00 Mgr. Kubínová 

Mgr. Navrátilová 

C7 

Biologie Živočišné houby, mikroskopování 11:00-12:00 Mgr. Bogusch LB1 

 

 dr. Grulich na kolegiu rektora vyslovil politování nad formální chybou, která způsobila 

zamítnutí tří jejich projektů NAKI.  

 Předseda AS UHK dr. Víška upozornil na protestní akce akademických senátů všech VVŠ 

v týdnu od 27. 2. do 2. 3. 2012. 

 

K bodu 2) – Specifický výzkum 

Doc. Tůma konstatoval, že oponentní řízení specifických výzkumů za rok 2011 proběhlo bez 

problémů. Výsledky jsou zveřejněny na webu PřF UHK. Dále informoval, že do pátku 

9. 2. 2012 do 12:00 se podávají návrhy projektů specifických výzkumů na rok 2012. Komise 

pro posuzování specifických výzkum pro rok 2012 bude pracovat ve složení - předseda: 

doc. Tůma, členové: doc. Malíř, doc. Dohnal, dr. Hubálovský, Ing. Radocha, Mgr.  

 

K bodu 3) – Výstavba budovy PřF  

Doc. Tůma informoval o vývoj financí pro požadované přístrojové vybavení naší nové budo-

vy. Naše požadavky byly zaslány na investiční oddělení ve výši 61 mil Kč, ale bude muset 

téměř jistě proběhnout krácení těchto financí na částku, kterou nám sdělí pak kvestor 

Ing. Klik.  

 

K bodu 4) – Erasmus, projekty EU 
Prof. Bílek informoval o výjezdu dvou studentek oboru Finanční a pojistná matematika. Stu-

dentky odjíždí v rámci Erasmu 14. února 2012 do Katovic.  Nové projekty EU v současnosti 

nejsou vypsány, současná nabídka MŠMT, je z projektů EU, které jako řešitel na sebe stáhlo 

a dodavatelským způsobem hledají zajištění tohoto projektu. Nyní je v přípravě 7. rámcový 

program MASCIL, je velká šance, že budeme do něho zařazeni. Doc. Musílek podal informaci 

i o možnosti projektů COST. 

 

 

 



K bodu 5) – Informace z postupu projektu „Přifino“ 
Probíhá změna pracovních smluv u referentek kateder, uzavírají se dohody s koordinátory 

projektu. Budou probíhat jazykové kurzy – nabídku rozešle pí Rajmontová. Výuka AJ na ka-

tedrách bude od září zajištěna akademickým pracovníkem hrazeným z projektu.  

Plánované konference v prvním kole: BI - 2 konference, Ch – 2 konference, FY – 6 konferencí, 

MA – 4 konference, IN – 6 konferencí. 

Je plánováno uskutečnění padesáti výjezdů akademických pracovníků na zahraniční univerzi-

ty nebo vědecká pracoviště. Dále máme 25 výjezdů studentů na stáž v délce jeden až tři 

měsíce. Plánovány jsou finance i na příjezdy zahraničních expertů na PřF – profinancování 20 

dnů pobytu pro každou katedru a to včetně financování cesty experta. 

 

K bodu 6) – Financování VVŠ, příprava rozpočtu 
Ing. Kostrová informovala o současném stavu financování VVŠ a neradostným výhledem 

do budoucna. Podle vyjádření pana rektora, alarmující je zejména 2-letý výhled financování, 

jenž představuje prudký pokles financí v roce 2013 a 2014. V porovnání let 2011 a 2014 jde 

o 33% pokles. Pokud dojde k naplnění zmíněného výhledu, tato situace by vyvolala nutnost 

přijetí velmi drastických úsporných opatření na UHK.  V druhé polovině ledna bylo MŠMT 

oznámeno rozdělení příspěvku a dotací vysokým školám pro rok 2012. Naše univerzita dosta-

la přiděleno v ukazateli A za profinancované studenty celkem 244 215 tis. Kč, v ukazateli K 

(kvalita a výkon) jsme získali celkem 46 003 tis. Kč. Znamená to tedy, že v porovnání s rokem 

2011 bylo UHK přiděleno o 12 mil. Kč méně. Ukazatelé kvality (B2, B3) byly v letošním roce 

nahrazeny ukazatelem K, který má tři kategorie: 1) vědecký výkon (váha 39%), 2) kvalita stu-

dijních programů a uplatnění absolventů (váha 34%), 3) mezinárodní mobilita a 

internacionalizace (váha 27%). Tyto tři kategorie se dále dělí na 8 ukazatelů s různou mírou 

váhy. Celkově jsou pro letošní rok stanoveny tyto váhy: ukazatel A (studenti) 80%, ukazatel 

K (kvalita) 20%. V následujících letech se očekává nárůst váhy ukazatele K. V současné době 

probíhá tvorba rozpočtu UHK pro rok 2012. 

 

K bodu 7) – Různé 

 Paní H. Čejková informovala o velmi malém počtu prozatím došlých přihlášek ke studiu 

na PřF. Bude nutná další propagace, doporučuje formou reklamy v rozhlasovém vysílání. 

 Doc. Musílek navrhuje inovaci webu – je nevyhovující. Zvláště na UHK chybí připojení 

na internet pro hostující akademické pracovníky. 

 Pan děkan požádal vedoucí kateder, aby svým pracovníkům připomněli možnost kurzů 

v rámci Interní univerzity.  Zájem o kurzy zaznamenává paní L. Rajmontová z IDV. 

 doc. Tůma připomněl, že posledního února končí sběr dat do RIVu, nutno doplnit včas 

do OBD. 

 Dr. Musílek konstatoval, že je spuštěno hodnocení výuky přes webové rozhraní. 

 Prof. Bílek vznesl dotaz, jak jsou ošetřeny pokračování pracovních smluv pracovníků, kte-

ří jsou uvedeni v podávaných akreditačních materiálech. Odpověděl doc. Tůma, že se 

uvede do materiálu, že všem se pracovní smlouvy pravidelně obnovují. 



 Pan děkan Trojovský oznámil, že na 11. dubna 2012 předběžně plánuje na dopoledne 

zasedání Vědecké rady PřF UHK a následně cca od 14:00 h by proběhla inaugurace dě-

kana a představení insignií PřF, vše na budově A. 

 Doc. Trojovský požádal dr. Kříže, aby zjistil od garanta v jaké fázi je reakce PdF na poza-

stavení žádosti o habilitační řízení v oboru „Didaktika fyziky“. PdF by reagovat bez 

domluvy s děkanem PřF neměla. 

 

 

Unesení: 

1. Napsat dr. Musílkovi komentáře k webu UHK, budeme jednat s tvůrci tohoto we-

bu.  Napsat návrhy na zkvalitnění webu.  

Termín: do konce února. Kdo: vedoucí kateder. 

2. Poslat prof. Bílkovi plán, kam by chtěli studenti v rámci Erasmu vyjet.  

Termín: do konce února. Kdo: vedoucí kateder. 

3. Poslat I. Lankašové a dr. Musílkovi seznam středních škol, na kterých uděláme 

„náborovou akci k přijímacímu řízení“, vždy jaká škola a datum a čas.  

      Termín:  do středy 15.2. do 12:00. Kdo: vedoucí kateder. 

4. Poslat I. Lankašové a dr. Musílkovi názvy laboratorních cvičení pro žáky ZŠ a SŠ, 

které katedry uskuteční dne 22. 2.  

Termín:  do pátku 10.2. do 12:00. Kdo: vedoucí kateder BI, FY, CH a INF. 

 

 

 

Příští kolegium děkana se bude konat 14. března 2012. 

 

Zapsala: Ilona Lankašová    
 
 

doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D. 
    děkan PřF 

 


